
 

 

Ljubljana, dne 8.11.2011 
 
 
 
Spoštovani predsednik, 
 
 
Dovolite, da vam ponudimo možnost tvornega sodelovanja pri ponovnem zagonu slovenskega gradbenega 
sektorja. Inženirska zbornica kot oseba javnega prava varuje javni interes in zastopa več kot 6700 pooblaščenih 
inženirjev različnih strok, ki delujejo na področju graditve. 
 
Domače gradbeništvo je odigralo pomembno vlogo v po osamosvojitvenem investicijskem ciklu, ki nas je z 
ugodno makroekonomsko sliko pripeljal v Evropsko skupnost. Kasneje so se žal zgodile tudi nekatere zgrešene 
poteze.  
 
Že več let pred začetkom svetovne finančne krize je Inženirska zbornica začela izvajati strateški program 
spreminjanja gradbene kulture z zagotavljanjem strokovnosti, spodbujanjem ustvarjalnosti in nagrajevanjem 
inovativnosti. Potrditev pravilne usmeritve naše zbornice so številni uspešno izvedeni projekti mostov, predorov in 
stavb doma in v tujini. Med najbolj zahtevnimi so gotovo viadukt Črni kal, novi most čez Savo v Beogradu in 
nebotičnik Kristalna palača v BTC.  
 
V zadnjem obdobju so propadla skoraj vsa velika izvajalska gradbena podjetja, ker enostavno niso bila 
pripravljena na težje pogoje poslovanja, predvsem pa zaradi premajhnega vlaganja v raziskave in razvoj novih 
gradbenih materialov in tehnologij. Zmanjšanje obsega gradnje je posledično prizadelo tudi projektivna in 
svetovalna inženirska podjetja, ki so že začela odpuščati strokovnjake in so ustavila razvojne projekte. 
Nadaljevanje stanja brez večjih novih investicij bo povzročilo odhod najboljših kadrov in njihovo zaposlitev v tujih 
gradbenih podjetjih.  
 
Zavedamo se, da bodo v prihodnjem obdobju javni viri financiranja zelo omejeni, zato bo nujno potrebno 
izkoristiti vse možnosti sofinanciranja iz EU skladov in javno – privatna partnerstva ter izbrati samo 
ekonomsko upravičene, okolju prijazne in družbeno sprejemljive naložbe na področju energetike, 
prometa, logistike in druge javne infrastrukture. Pri tem lahko strokovno izkušeni inženirji odigramo zelo 
pomembno vlogo. Strošek kakovostnega projektiranja je namreč zelo majhen v primerjavi s stroški 
gradnje, prinese pa izjemne prihranke v celotni življenjski dobi zgradbe. 
 
Inženirska zbornica Slovenije je na Regionalnem dnevu inženirjev v Mariboru oktobra letos objavila deset 
pričakovanj od nove vlade (v prilogi), ki temeljijo na reorganizaciji področja graditve v okviru enega ministrstva, 
zagotavljanju odgovornega vodenja javnih investicij, izboru izvajalcev na osnovi kakovosti in cene, energijsko 
učinkoviti gradnji, specializaciji projektivnih, inženiring in izvajalskih gradbenih podjetij ter večji internacionalizaciji 
celotnega gradbenega sektorja.  
 
V sodelovanju s partnerskimi organizacijami pripravljamo dolgoročni program prenove slovenskega gradbeništva, 
ki ga bomo predstavili na sejmu MEGRA 2012 v Gornji Radgoni. 
 
Spoštovani predsednik, zahvaljujem se vam za vaš dragoceni čas. V kolikor želite podrobnejša pojasnila, smo 
vam seveda z veseljem na razpolago. 
 
Lepo Vas pozdravljam, 
 

Predsednik Inženirske zbornice Slovenije 
mag. Črtomir Remec 


